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No caiga, por favor, en la autocomplacencia, y yo le pido que 
incluya esta modificación, por ejemplo, en la Ley de acompa-
ñamiento, porque haría mucho bien.

En fin, como le digo, desde la Resolución del 17 de agosto 
la inacción del Consell en concreto para este ocio nocturno, 
para este sector, ha quedado manifiesta. Sin medidas especí-
ficas, sin ayudas concretas, hoy mismo, a las doce, han dado 
una rueda de prensa denunciando la situación en la que se 
encuentran. Por eso, le pedimos, le pido hoy que, por favor, 
pongan en marcha un plan de contingencia en ese presu-
puesto del 2021 para apoyar en concreto a este sector del 
ocio nocturno .

Muchas gracias, presidenta . (aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria .

Per a continuar donant resposta a la pregunta formulada, té 
la paraula l’honorable conseller .

Quan vullga, senyoria .

El senyor conseller d’Hisenda i Model Econòmic:

Gràcies, presidenta .

Sobre la transformació de les activitats de pubs i discoteques 
no només la Generalitat no s’oposa, és que ja en Benidorm 
s’ha fet quasi una conversió molt gran. Vull dir, el que han 
de fer és demanar-ho, ho demanen i se farà, només faltava. 
Sabem que això és una possibilitat. Però dic que eixa possi-
bilitat ja és real, ja hi ha, la capital turística nostra, que és 
Benidorm, ja s’està fent. No sé quin és el problema.

De tota manera, jo estic d’acord en vosté, això no serà sufi-
cient, no serà suficient perquè, diguem, l’impacte és tan 
brutal que el que hem d’aconseguir, jo sempre ho dic, que no 
fiquem mai el dilema entre economia i sanitat, jo crec que la 
millor lluita en favor de la recuperació econòmica és acabar 
prompte amb el virus . I això ho diu un economista, ho dic 
amb tot el convenciment professional del que estic dient. I 
eixos falsos dilemes no els veig.

Jo el que crec és que allà on fem els canvis ja està una clara, 
diríem, guardar totes els requisits de caràcter sanitari per 
a no fer la bola més gran. Estem tenim molt d’èxit en els 
rastrejadors, però sap vosté el que significa totes les activi-
tats d’oci, el que significa la proximitat per la nostra manera 
de fer, la nostra manera d’acostar-nos sense mascaretes, 
etcètera, i això és un problema .

Per tant, és normal, no ací, ací i en tota Europa, imagine 
el que està en París en este moment. Vull dir, és que, clar, 
moltes vegades creiem que el que ens ha passat a nosal-
tres és una cosa inèdita. No, no, si el problema és que no 
és inèdit, el problema és que estem en un problema en tota 
Europa del mateix calibre. I, per tant, el que hem de fer és 
estar amb ells, estar amb el sector, treballar amb ells, anant 

descobrint les xicotetes que anem aprenent cada dia, cada 
dia aprenem sobre la situació . Però no només els metges 
i científics, inclús també la gent que estem en els càrrecs 
públics per a intentar pal·liar estos problemes. Perquè és una 
crisi que va evolucionant d’una manera terrible. I en eixe 
sentit no dubte vostè que no només totes les ajudes que 
vosté no ha anant parlant, però que les coneix millor que jo, 
la bateria d’ajudes que hem fet, especialment per al sector 
turístic en general i per al sector hostaler i d’oci és, com li 
he dit adés, s’ha de continuar fent. I, en tot cas, en tot cas, 
pensen vostés que no només s’han d’acollir a les ajudes, sinó 
també tenim un banc públic de la Generalitat per a fer front 
allí on siga necessari per intentar, encara que siga respiració 
assistida, i ho dic amb tot coneixement del que estic dient, 
fins arribar al moment en què puguem eixir de la UCI, de la 
UCI econòmica, naturalment .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria .

Continuem amb la pregunta 369, formulada pel diputat 
Silverio Tena, del Grup Parlamentari Compromís, a la conse-
llera de Justícia, Interior i Administració Pública, sobre 
l’atenció a les víctimes de delictes en l’àmbit rural.

Un moment, senyoria . Sí, polse el botó, si és tan amable . 
Quan vosté vullga .

El senyor Tena Sánchez:

Moltes gràcies, presidenta .

Molt bon dia, senyora consellera .

A finals del mes de març coneixíem l’acord del Consell el 
qual establia un conveni de col·laboració amb la Federació 
Valenciana de Municipis i Províncies, un acord per fomen-
tar la mediació, així com la difusió de les ajudes de la 
Generalitat a les quals poden accedir les víctimes del delicte. 
Amb una mirada especial a l’àmbit rural aquesta mesura pot 
permetre l’impuls de ferramentes en la resolució de conflic-
tes alternatives als tribunals de justícia. La mediació, la 
negociació o la conciliació són alternatives que fomenten la 
cultura del diàleg, l’arribada a acords, l’escolta o la reparació 
de l’altre .

La judicialització excessiva, damunt que no hi ha una sobre-
càrrega a l’administració de justícia, el que fa és amainar la 
capacitat de les persones a resoldre conflictes i la capaci-
tat de la societat a poder arribar a enteniments per la via del 
diàleg. Els pobles que es troben allunyats de jutjats i de les 
oficines d’atenció a la víctima, aquestes ferramentes poden 
millorar enormement la seua convivència i, per tant, la seua 
qualitat de vida.

La garantia d’accés a tots i cadascun dels serveis de 
l’administració de justícia pot millorar el conjunt de la mateixa 
administració donat que es redistribuïxen i descentralitzen 
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tots els recursos. Per això també és clau la correcta difusió 
dels recursos judicials dels quals disposem. Moltes voltes no 
arriba la informació correctament i és molt complicat, sobre-
tot als pobles menudets de l’interior i de vegades no es fan 
ús d’alguns dels recursos que tenim per falta d’informació, en 
açò cal que seguim treballant seriosament.

Des de Compromís apostem per la mediació i creiem que 
l’impuls des del món rural és clau per anar consolidant altres 
pràctiques en la resolució de conflictes.

Per tot açò, senyora consellera, des del Grup Parlamentari 
Compromís volem saber: en què consisteix l’acord de 
col·laboració del Consell en la Federació Valenciana de 
Municipis i Províncies per a fomentar la mediació i l’ajuda a 
les víctimes del delicte d’àmbit rural?

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria .

Per a donar resposta a la pregunta formulada, té la paraula 
l’honorable consellera de Justícia.

Quan vullga, senyoria .

La senyora consellera Justícia, Interior i Administració Pública:

Gracias, presidenta .

Señoría, señor Tena, uno de los lemas que ha presi-
dido la actuación de la Conselleria de Justicia, Interior y 
Administración Pública a lo largo de toda la legislatura, no 
ésta, sino también la anterior, es que el domicilio de las perso-
nas, y en este caso especialmente de las víctimas, nunca 
puede constituir un factor de desigualdad para el acceso a 
los servicios públicos. Precisamente, bajo ese principio, que 
además ha guiado toda nuestra actuación a lo largo de casi 
cinco años, desplegamos ya en su momento una red de ofici-
nas de atención a las víctimas del delito, que prácticamente 
culminaba ya este año los 36 partidos judiciales. Pero somos 
conscientes que hay muchas víctimas, que hay un número 
importante de personas que viven también alejadas de los 
partidos judiciales, y de ahí la importancia de trabajar con la 
Federación de Municipios y Provincias de esta comunitat .

Ahí precisamente es donde estamos también concen-
trando recursos y mecanismos para que todos los servicios 
que ponemos en marcha en los distintos ámbitos, y en este 
caso en concreto tanto en el ámbito de mediación como el 
ámbito de protección a las víctimas del delito, a través de la 
federación, consigamos que llegue el recurso hasta el último 
pueblo de la Comunitat Valenciana, esté ubicado donde esté 
y que la lejanía al partido judicial no sea un obstáculo.

Por eso precisamente, en el marco del convenio que firmamos 
con la federación, estamos trabajando en dos líneas fundamen-
tales a las que usted ha hecho mención: una de ellas, la medi-
ación. Sabe usted que en la legislatura pasada aprobamos una 

ley de mediación, una ley que además incorpora una serie 
de mecanismos y de recursos pioneros en España. Somos la 
primera comunidad autónoma que apostamos por mediación 
gratuita para todas aquellas personas que no dispusieran de 
recursos económicos, una ley que contempla también la puesta 
en marcha de un centro de mediación que este año también se 
llevará a cabo y que estará ubicado en las capitales de provin-
cia, precisamente nos interesa que este mecanismo alterna-
tivo a la resolución de conflictos tan necesario en un momento 
de saturación derivada de la COVID también llegue a todos 
los pueblos. Por eso nos interesa formar a los juzgados de paz, 
estamos apostando por la justicia rural, porque además preci-
samente uno de los objetivos del seminario pasado es esa 
apuesta para convertir los juzgados de paz en oficinas munici-
pales que acerquen la justicia a la ciudadanía, que estos recur-
sos lleguen a todas las personas vivan donde vivan . Por eso 
estamos trabajando también con la federación en la puesta 
en marcha de la red de servicios municipales de mediación 
que tendrá lugar, no solamente campañas de divulgación, sino 
también de formación a los juzgados de paz y al personal que 
vamos a poner también en marcha en estos juzgados para que 
pueda acercar la mediación y que a través de este mecanismo 
evite a la ciudadanía tener que pasar por todo el trance de 
entrar en un trámite judicial .

También estamos trabajando con la federación con la puesta 
en marcha de talleres de trabajo para la formación de guardia 
civil, de policías locales, de psicólogos, de trabajadores sociales, 
para que también los mecanismos de protección que estamos 
dando a través de la oficina de atención a las víctimas del delito 
lleguen también y puedan también optar por estos recursos .

En definitiva, señor Tena, desde la conselleria trabajamos para 
que toda la ciudadanía, todos los valencianos y valencianas, vivan 
donde vivan, estén protegidos y tengan todos los recursos .

Muchas gracias . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gracias, señoría.

Continuem amb la pregunta 254, formulada per la diputada 
Ana María Cerdán y María de los Llanos Massó, del Grup 
Parlamentari Vox Comunidad Valenciana, al Consell, sobre el 
port de València . La resposta serà substanciada pel conseller 
Política Territorial, Obres Públiques i Mobilitat.

La formula la il·lustre diputada Ana María Cerdán. Ho fa des 
de l’escó? Si polsa, per favor. Gràcies, senyoria. Quan vullga.

La senyora Cerdán Martínez:

Gracias, señora presidenta.

Señorías, buenos días.

Señor España, el jefe de Planificación Estratégica y de 
Innovación de la Autoridad Portuaria de Valencia dice: «La 
nueva terminal norte y la nueva terminal de pasajeros de 
Valencia en el compromiso de Valenciana Port está con las 


